



**ခၢ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရ**  
**လီၤခၢ်သး,ဝဲလီၤခိၣ်သ့ၣ်**  
တတတၢ်ညက့ဆၢ်သမါ

**ခၢ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိာ်ကရ အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ် ဆူ**  
**ကညီလုာ်လၢ်ထူသနူ လါခူးကံာ်စု အမူး**

နံၤသီ. ကညီနံၣ်, ၂၇၆ ၂နံၣ်, လါခူးလါပျဲ  
ခရံၣ်နံၣ်, ၂၀၂၃နံၣ်လါအီကူး(၃၁)သီ

တနံၤအံၤမ့ၢ်ဝဲကညီလုာ်လၢ်လါခူးကံာ်စုအမူးသးဖံၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ်ကညီဖိ  
ကိးဂးဒဲး လၢဟဲဟံာ်ဖျိာ်ထီၣ်အသးလၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ကံာ်စုအမူးလၢ ကပူၤဖျးဒီး, တၢ်ကိာ်တၢ်ဂီၤ,  
တၢ်ကိာ်တၢ်ခဲ, ဒီးပူၤဖျးပူၤဖျးဒီးမၤန့ၢ်အိၣ်ကဲကိးဂးဒဲးန့ၣ်တက့ၢ်.

**ယပုၤကလုာ်ကညီဖိခဲလၢ်သ့ၣ်သုၤ,**

ကညီလုာ်လၢ် လါခူးကံာ်စု အမူးလၢတနံၤအံၤဟံာ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပဝဲ ကညီဒီကလုာ်အံၤ ပအိၣ်ဒီး  
လါခူးကံာ်စုအလုာ်အလၢ်ဒီးထူသနူအံၤဟံာ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢပမ့ၢ်ပုၤတကလုာ်လၢအိၣ်ဒီးပတၢ်စံာ်စိးတဲစိး,  
ပလုာ်ပလၢ်, ပထူပသနူ ဒီးပတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ် လၢဘၣ်တၢ်စိာ်မူတ့ၢ်အီၤ ဒီးအိၣ်မူတ့ၢ်လံာ် လၢပုၤ  
လၢကစၢလံာ်လံာ်န့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒဲးအံၤ, ပပုၤကလုာ် အလုာ်အလၢ် ဒီးအထူသနူတမံၤအံၤန့ၣ်  
မ့ၢ်လုာ်လၢ်ထူသနူတမံၤလၢမိာ်ဟံာ်ဖဲပုၤလၢပုၤတဖၣ် မၤယုၤန့ၢ်ဝဲ အဖိအလံာ်တစိးဘၣ်တစိး ဒီး တုၤလီၤလၢ  
ပစိး, ပခုပခါဒီးပဆၢပကတီၢ်ခဲကအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီလုာ်လၢ် လါခူးကံာ်စု အလုာ်အလၢ်အံၤ မ့ၢ်လုာ်လၢ်ထူသနူတမံၤ အိၣ်ဟံာ်တ့ၢ်လံာ်လၢပုၤ  
လၢကစၢ ဒီးမ့ၢ်မူးတခါလၢဘၣ်ထွဲဒီး ဟံာ်ဖိယိဖိ, န့ၣ်ဖိထာ်ဖိ ဒီးကလုာ်တၢ်ယုတၢ်ဖိးအမူးန့ၣ်လီၤ.  
မ့ၢ်မူးလၢတၢ်ထုးဖျိာ်ဝဲဖျိာ်က့ၢ် ဟံာ်ဖိယိဖိ ဒီးန့ၣ်ဖိထာ်ဖိ လၢလီၤဘူးလီၤယံၤခဲလၢ် လၢကဟဲက့ၢ်  
ဟံာ်ဖျိာ်ထီၣ်အသး, ရုတံၤရုသကိး, ယုသ့ၣ်ညါမၤန့ၢ်ဟံာ်လိာ်သးဒီးအိၣ်ယုအိၣ်ဖိးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အယိ,  
ကညီလုာ်လၢ်လါခူးကံာ်စုအမူးအံၤမ့ၢ်မူးလၢအဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤလၢတၢ်ယုတၢ်ဖိးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

သန့က့ၢ်, လၢတၢ်အိၣ်သးအါမံၤအဖိခိၣ်န့ၣ်ပပုၤကလုာ်တဖၣ်ဘၣ်လီၤမ့ၢ်ပုၤတၢ်ဖျါတ့ၢ်ဝဲလၢထံကီၢ်  
အါဘၣ် ဒီးလၢတၢ်လီၤအါတီၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးအါမံၤ အဖိခိၣ်န့ၣ် ပကဘၣ်ထီၣ်ယုထီၣ်ဖိး  
လိာ်က့ၢ်ပသးလၢက့ၢ်အါဘိန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်တိစၢမၤစၢဒီးဆိၣ်ထွဲလိာ်က့ၢ်ပဟံာ်ဖိယိဖိ, န့ၣ်ဖိထာ်ဖိဒီး  
ပပုၤကလုာ်လၢက့ၢ်အါဘိန့ၣ်လီၤ. လီၤဆိၣ်တၢ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးကိးဝဲဒဲးသိးအံၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်တသ့ဖဲ  
အသ့န့ၣ်ပကဘၣ်ယုက့ၢ်, ဆဲးကျိးဆဲးကျိးဒီးဆိၣ်ထွဲမၤစၢလိာ်က့ၢ်ပသးလီၤ. ပကဘၣ်ထီၣ်ယုထီၣ်ဖိး  
လိာ်က့ၢ်ပသးလီၤ. ပကဘၣ်ဟံာ်ဂံၢ်ဆိၣ်ထွဲလိာ်ပသးလီၤ.

**ယပျာကလုာ်ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,**

ကညီလုာ်လၢ လါခူးကံၣ်စု အလုာ်အလၢအံၤ မ့ၢ်လုာ်လၢတံၤ လၢဟဲလီၤစၢၤဝဲဒၣ်လၢ မိၢ်ပံၤဖံၣ်ပု လၢပျာကတဖၣ် လၢပျာကလၢကစၢၤလံၤလံၤအယိ တမ့ၢ်လုာ်လၢထူသန့တခါ လၢဟဲခိဖျိ ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ဘျုး တၢ်ဘါ ဒီးတၢ်စုာ်တၢ်န့ၢ်အဖိခိၣ်ဘၣ်. တမ့ၢ်စ့ၢ်ကိး လုာ်လၢထူသန့ တံၤ လၢဟဲအိၣ်ထီၣ်ဝဲ လၢစိးဒီး ခုခါဆၢကတီၢ်ခဲအံၤဘၣ်. ဒ်မ့ၢ်ဝဲ လုာ်လၢထူသန့ ဖးဒိၣ်တံၤ ဒီးမ့ၢ်လုာ်လၢထူသန့ လၢလုာ်ဒိၣ်ပျာဒိၣ် တံၤအသိး, တနံၣ်အံၤ မ့ၢ်ဝဲ ကညီနံၣ် ၂၇၆ ၂ နံၣ်အယိ, ပဟ်ကဖၢလၢဘၣ်ပသး လၢပမ့ၢ် ကလုာ်ဖးဒိၣ် တကလုာ်န့ၣ်လီၤ. တီၣ်နံၣ် ပတမ့ၢ်ပျာကလုာ်ဆံးဆံးဖိတကလုာ်ဘၣ်. ပအိၣ်ဒီးပျာတကလုာ်အတၢ်စံၣ်စိ တဲစိးဒီးပျာတကလုာ်အက့ၢ်အဂီၢ်အမ့ၢ်လံာ်လံာ်. တၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးလုာ်လၢထူသန့အလၢအပျာန့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပျာတကလုာ်အသိး, ဒ်သိးဒီး ပကၢၤက့ၤက့ၤက့ၤ, ဟ်ဖျါ ဒီးစိာ်ကဖိထီၣ်က့ၤ ပလံာ်ပလံာ်, ပတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ ဒီးလုာ်လၢထူသန့တဖၣ် ကန့ၢ်ကသ့ဝဲအဂီၢ်န့ၣ် ပဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီး တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယာ် အလၢအပျာန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, လၢတၢ်အုၣ်ကိးအဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် တဖၣ်အံၤကဘၣ်အိၣ်ကွဲးလီၤယာ်အသး လၢထံကီၢ်သဲစးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်အပူၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပျာတကလုာ်အသိးန့ၣ် ပကဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဆိလီၤပာ်လီၤကလုာ် တၢ်ဒိတဖၢလီၤသး အက့ၢ်အဂီၢ်တ ဖၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. လီၤဆိဒၣ်တၢ် ဝဲလၢထံကီၢ် တကၢ်တကျၢၤ ဒီးထံၣ်ကီၢ်သဲး တၢ်အိၣ်သး ကဒဲကဒါဝဲ ဒ်သိးအံၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ် တၢ်ကၢၤက့ၤက့ၤက့ၤ ဒီးတၢ်တြီဆၢဒိတဖၢက့ၤ ပပျာကလုာ် အနု အသဝီ, အဟံၣ်အယိ, အစုာ်လီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဒီးအသးသမူန့ၣ်ပကဘၣ်ပာ်အိၣ်လၢနီၣ်ဂံၢ်(၁)န့ၣ်လီၤ.

**ယပျာကလုာ်ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,**

**ကညီလုာ်လၢ လါခူးကံၣ်စု အမူး** လၢတနံၣ်အံၤ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ပမ့ၢ်ပျာတကလုာ် လၢအိၣ်ဒီး အတၢ်စံၣ်စိတဲစိ, အလုာ်အလၢ ဒီးအထူသန့ လၢပျာ လၢထူးဝဲတီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ပျာတကလုာ် လၢအိၣ်ဒီး ကလုာ် တၢ်ထံၣ်စိကွၢ်စိ ဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢ တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသး ခွဲးယာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်အိၣ်သးအါမံၤအယိ ပဝဲ ကညီဒိကလုာ် လၢမ့ၢ်မဆါတနံၣ်အံၤ ပဘၣ်လီၤမ့ၢ်ပြဲပြဲတ့ၢ်ဝဲ လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ, ဘၣ်ယုာ်အိၣ်ကန့ၤက့ၤဝဲ လၢကစၢ်ကျါကလိကျါ ဒီးတနီၤန့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲ အတၢ်အိၣ်မူ လၢထံကီၢ်အါဘၣ် ဒီးလၢတၢ်လီၢ်အါတီၤန့ၣ်လီၤ. သန့က့ၤန့ၣ်, ပသးဆဲးအလီၢ် တအိၣ် ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ကညီလုာ်လၢ လါခူးကံၣ်စု အမူး ဟ်ဖျါထီၣ်န့ၢ်ပူၤ လၢပအိၣ်ဒီး ပျာတကလုာ် အလုာ်အလၢ, အထူသန့ ဒီးကလုာ်အသး လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ထံၣ်စိကွၢ်စိ ဒီးတၢ်ထီၣ်ယူထီၣ်ဖိး လိာ်က့ၤ သးန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးကလုာ်တၢ်သးသဒ့ၣ်, ကလုာ်တၢ်ထံၣ်စိဒီးကလုာ်တၢ်ဂဲၤလိာ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, လၢ **ကညီလုာ်လၢ လါခူးကံၣ်စု အမူး** လၢတနံၣ်အံၤ ပဝဲတနီၤန့ၣ် ပဟဲဟ်ယုာ် မၤသကိး လၢမူးအပူၤမ့ၢ်တတုၤသန့က့ၤ, ပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လိာ် သကိးပသး ခိဖျိ လၢတၢ်ထုကဖၣ်, တၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါ လိာ်သး, ဒီးလၢတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလိာ်သး တုၤပပျာကလုာ် အထံၣ်ကီၢ် သဲး ဒီး တၢ်ပညီၣ်ကွၢ်စိတဖၣ် လၢထီၣ်ပျာထီၣ်ဝဲတစုန့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါ ပပျာကလုာ်ခဲလၢာ် လၢအိၣ်ယံၤအိၣ်ဘူးလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဒီးလၢထံၣ်ကျါကီၢ်ချါခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.

**ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒိကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ  
လီၢ်ဇၢၣ်သး**